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ACTA DEL CONSELL MUNICIPAL DE PERSONES MAJORS 

 
Data: 7 de març de 2024 
Lloc: Saló de Plens 
Hora d’inici: 10:30 h 
Hora de finalització: 13:10 h 
 
Assistents. 
 
Associacions de majors: 

- AMACMEC - Vocalia 3a edat 
- Associació Avinguda País Valencià. Vocalia 3a edat 
- Associació Barrio Obrer d’Altabix. Vocalia 3a edat 
- Associació Carrús Est. Vocalia 3a edat 
- Jubilats i Pensionistes de CCOO 
- CEA ELX 
- Club de Lectura Sènior 
- Associació d’Antics/igues Alumnes del col·legi Santa Maria d’Elx  
- AVV Toscar i Carrers Adjacents. Vocalia 3a edat 
- AVV Filet de Fora i Portes Encarnades. Vocalia 3a edat 
- Jubilats i Pensionistes Il·licitans 
- Associació La Lloma de Sant Pere. Vocalia 3a edat 
- AVV Barri la Sabatillera. Vocalia 3a edat 
- AVV La Baia- Asprella. Vocalia 3a edat 
- AVV Plaça de Barcelona, Parc 1 de Maig, Jardí Joan Fuster i Carrers Adjacents. Vocalia 

3a edat 
- AVV Partida de Carrús Nord-Camí del Pantà. Vocalia 3a edat 
- AVV Partida Rural d’Altabix. Vocalia 3a edat 
- Associació Pla de Sant Josep-Canal. Vocalia 3a edat 
- Associació Poeta Rafael Albertí, Cultura i Oci de la 3a edat 
- Polivalent de Carrús. Vocalia 3a edat 
- AVV Sant Antoni. Vocalia 3a edat 
- AVV Sant Crispí. Vocalia 3a edat 
- Club Social de Jubilats i Pensionistes de Torrellano. 
- Associació d’Alumnes, Exalumnes i Amics d’AUNEX-UMH. 
- UGT Vocalia de Majors  
- SUPO ONCE 

 
Representants municipals: 

- Sra. Elena Bonet Mancheño. Grup Municipal PP. 
- Sra. Marisol Burruezo Miralles. Grup Municipal VOX. 
- Sra. M. José Martínez Gutiérrez. Grup Municipal PSOE. 
- Sra. Assumpció Boix Guilló. Grup Municipal Compromís. 
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Membres de la mesa: 
- Presidenta. Sra. Aurora Rodil Martínez. Regidora de Família i Majors. 
- Secretari. D. Carlos García Ros. Cap de Gestió de Majors. 
- Presidenta Honorífica. Sra. Gabriela Grau Mecha  

 
Convidats de la Reidoria de Participació Ciutadana: 

- Sr. José Antonio Galiano Ibarra. Cap de servei de Transparència, Participació i 
Districtes. 

- Sra. Encarni Rodríguez Tomás. Educadora social de Participació Ciutadana. 
 
Convidades de la Regidoria de Biblioteques: 

- Sra. Teresa Rodríguez Muñoz. Tècnica media de Biblioteques. 
- Sra. Laura Samper Justamante. Tècnica media de Biblioteques. 
- Sra. Elena Rodríguez Moya. Auxiliar de Biblioteques. 

 
1. Aprovació de l’acta anterior 

 
Després de la corresponent votació, s'aprova l'acta per unanimitat. 
 

2. Incorporació al Consell de l’Associació Coral i Cultural d’Elx. 
 
Després de la corresponent votació, s'aprova l'admissió per unanimitat. 
 

3. Modificació del Reglament del Consell Municipal de Persones Majors. 
 
La regidora d'Infància, Família i Majors, Aurora Rodil, pregunta si tots han rebut l'esborrany 
del nou Reglament i demana a Carlos García, cap de gestió de Majors, que procedisca a la 
lectura de les modificacions introduïdes, entre les quals destaca la figura del defensor del 
major. 
Carlos García comença explicant que el Reglament vigent data del 2012 i es vol actualitzar i 
adaptar a la realitat del municipi i a la nova normativa, recorda que en el Reglament actual 
el Consell està adscrit a la Regidoria d'Acció Social, encara que actualment forma part de la 
regidoria d'Infància, Família i Majors. Igualment, ha canviat la Llei de Procediment 
Administratiu, que obliga les associacions a relacionar-se amb l'administració a través dels 
mitjans electrònics, i això també s'ha d'incorporar al Reglament; a més, cal tindre en compte 
que, recentment, s'han creat els districtes i que alguns dels precs i preguntes que es 
realitzaven en este Consell a partir d'ara, tindran més cabuda en els districtes. 
Continua dient que en l'últim Consell es va convidar els seus integrants a aportar 
suggeriments per a introduir en el nou Reglament, i que es van rebre de Jubilats i 
Pensionistes Il·licitans, Associació Veïnal del Barri de Sant Antoni i Sindicats de Jubilats i 
Pensionistes d'UGT i CCOO; s'han intentat incorporar tots eixos suggeriments, a més dels 
que històricament s'han anat plantejant en els últims anys i que no estaven reflectits en el 
Reglament actual, i resumix les modificacions introduïdes:  

- Les funcions del/de la president/a honorífic/a. 
- Les condicions perquè una entitat puga formar part del Consell. 
- Dret al vot i adopció d’acords. 
- Unificació en el text de l’edat mínima per a participar-hi: 60 anys. 
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- Ampliació del termini de la convocatòria, de 72 hores a 10 dies. 
- La forma en què les associacions poden proposar punts per a l'orde del dia.  
- La periodicitat de les sessions passa a ser de tres mesos, independentment que es 

puguen convocar sessions extraordinàries per a tractar assumptes concrets. 
- L'opció a convidar especialistes en determinats temes, perquè expliquen algunes 

qüestions en cas que es necessite adoptar un acord o rebre una informació més 
concreta. 

 
Finalment, comenta que s'ha incorporat un nou òrgan al Reglament, el del defensor del 
major, que té un títol complet, el IV, en el qual es descriuen tots els requisits que es 
necessiten per a exercir el càrrec, les funcions que tindrà, com es triarà, etc. Puntualitza que 
és un esborrany i que s’hi continua treballant. 
 
Aurora Rodil pregunta si algú més vol intervindre sobre el punt que s'acaba de tractar. 
 
Guadalupe Arana, representant de Jubilats i Pensionistes de CCOO, pregunta quines 
propostes en concret han fet les associacions. D'altra banda, opina que el defensor del 
major és una figura amb identitat pròpia i hauria de tindre el seu propi reglament. 
 
Carlos García contesta que s'ha fet així a proposta dels Serveis Jurídics de l'Ajuntament 
perquè no hi haguera un excessiu nombre de normes. 
 
Aurora Rodil explica que no li lleva ni autonomia ni importància a esta figura, que sí que té 
entitat pròpia i no entén per què el volen excloure del Reglament del Consell. Així mateix, 
comenta que l'esborrany està subjecte a al·legacions, i que, si ho consideren inadequat, 
poden fer-les, opina que l'important és que hi haja consens. 
 
María Gracia, representant de Jubilats i Pensionistes d'UGT, diu que, en el nou Reglament, 
als sindicats i als partits polítics se'ls lleva el vot, i pregunta el motiu, ja que considera que 
estan fora de la política i al que es dediquen és a defendre tot el que concernix els seus 
afiliats majors. 
 
Aurora Rodil contesta que és una sol·licitud que s'ha rebut des de moltes associacions amb 
la finalitat de despolititzar el Consell de Majors, creu que, igual que els grups municipals ja 
estan representats amb veu, però sense vot, qualsevol entitat que tinga significació política, 
pot manifestar les inquietuds que tinga, però que en el Consell les que han de votar són 
solament les associacions que tenen a veure amb les persones majors, sense significació 
política. 
 
M. José Martínez, representant del Grup Municipal Socialista, exposa que no està d'acord 
que es lleve el vot a les representacions polítiques d'organismes com sindicats i partits 
polítics, ja que tenen una àmplia representació entre el col·lectiu de majors del municipi, 
que ha sigut així històricament i que en la seua opinió mai s'ha polititzat el Consell de 
Majors, diu que són 4 o 5 vots entre 30 o 40 entitats, i que no és representatiu, ni creu que 
genere un conflicte a l'hora de votar. Opina que els representants dels majors dels grups 
polítics i sindicats han de tindre veu i vot com han tingut fins ara. 
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D'altra banda, sol·licita que la Regidoria de Majors els faça arribar per correu les al·legacions 
rebudes i els diga les que s'han tingut en consideració i les que no; també que s'informe 
dels terminis d'al·legacions, quan n'hi haja. 
 
Finalment, diu sobre el defensor del major que és una figura que té identitat pròpia com 
per a ser un organisme autònom, amb una reglamentació pròpia, que ha de formar part 
d'este Consell, amb veu i amb vot, opina que té la importància suficient com per a tindre 
una regulació paral·lela. 
 
Aurora Rodil contesta que ella personalment està interessada en què esta figura existisca, 
siga independent i puga defendre els interessos de les persones majors, i creu que estar 
inclòs en el Reglament no li lleva independència. Explica que es va incloure per consell dels 
tècnics, però que es revisarà eixe punt, encara que opina que fer un reglament independent 
no aportarà més contingut del que ja té en el títol IV. 
 
D'altra banda, diu que s’enviaran totes les aportacions rebudes, que algunes són 
suggeriments que no són per al Reglament, com la petició d'establir un protocol, mitjançant 
el qual tota notícia o informació d'interés arribe al més prompte possible al Consell; 
comenta que això no es posarà en el Reglament però que es tindrà en compte i es tractarà 
de fer més fluida la comunicació. Sí que s'ha ampliat el termini de la convocatòria del 
Consell, de 72 hores a 10 dies, i algunes qüestions respecte al llenguatge inclusiu també 
s'han tingut en compte. 
 
Carlos García esmenta que un dels suggeriments d'UGT i CCOO ha sigut canviar el càrrec de 
presidència honorífica per vicepresidència, però que són dos òrgans diferents, i que, per 
tant, no correspon fer el canvi. 
 
Quant als terminis de les al·legacions, diu que la tramitació és un procés llarg que està 
establit en la llei. Aclarix que este esborrany que s'ha presentat, és un document de treball, 
i no és exactament el que s'aprovarà en el futur. 
 
Guadalupe Arana diu que des de la seua associació van sol·licitar que el nou Reglament es 
redactara amb llenguatge inclusiu, i que li crida l'atenció la denominació de Casa del Major, 
pregunta per què no es diu casa de les majors o de les persones majors, i opina que hi ha 
punts on sí que està redactat en llenguatge inclusiu, però no en termes generals. 
 
Carlos García contesta que els tècnics tenen formació en llenguatge inclusiu i que el 
document no és definitiu. 
 
María José Martínez respon que en el text es fa referència al president honorífic, quan en 
l'anterior Consell es va elegir una presidenta, i que això no és llenguatge inclusiu. 
 
Carlos García afirma que el llenguatge inclusiu sí que és una cosa que es té en compte, però 
que és natural que s'hagen passat coses, que es tornarà a repassar i s'intentarà canviar tota 
la terminologia que no siga inclusiva. 
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Gabriela Grau, presidenta honorífica del Consell, opina que el llenguatge inclusiu ha d'usar-
se sempre que siga possible. 
 
M. José Martínez comenta que, com diu la normativa vigent, qualsevol ciutadà o ciutadana 
que es dirigisca a l'administració ha de fer-ho a través dels mitjans electrònics, però que a 
vegades, moltes persones tenen dificultats per a fer-ho així, i demana que es tinga en 
compte i que es donen alternatives, com cursos de formació. 
  
Carlos García puntualitza que la normativa no obliga els ciutadans, sinó les entitats, que els 
ciutadans poden triar; explica que esta va ser un suggeriment de l'Associació de Veïns del 
Barri de Sant Antoni, i que es van posar en contacte amb Secretaria i OMAC, que els van 
remetre a l'OMAC Digital, situada a Sant Antoni, on presten l'ajuda necessària a qualsevol 
persona amb dificultats per a utilitzar els mitjans electrònics, afirma que sí que són sensibles 
a eixa bretxa digital que existix amb les persones majors i que s'estan buscant alternatives. 
 
Aurora Rodil comenta que si alguna associació necessita ajuda per a fer un tràmit, en la 
Regidoria se'l pot ajudar, i que s'està pensant a fer algunes xarrades referents a este tema 
perquè les associacions s'incorporen al món digital.  
 
No havent-hi més preguntes sobre el Reglament, es passa al següent punt. 
 

4. Col·laboració entre regidories. 
 
Aurora Rodil explica que, en relació a la importància que les associacions membres del 
Consell estiguen inscrites i actualitzades en el Registre d'Associacions, s'ha convidat dos 
tècnics de Participació Ciutadana per a parlar sobre este tema. 
En primer lloc, Encarni Rodríguez, educadora social de Participació Ciutadana, expressa la 
importància d'estar inscrits i actualitzats en el Registre Municipal d'Entitats Ciutadanes, ja 
que és una manera de donar-se a conéixer com a associació, i permet a l'Ajuntament tindre 
actualitzat el Directori d'Associacions del municipi, al qual pot accedir qualsevol ciutadà que 
n’estiga interessat en alguna. Quant a que estiguen actualitzades, diu que és la manera de 
comprovar si estan actives i funcionant i així poder comunicar-s’hi, ja que s'estan trobant 
amb què existixen moltes associacions amb les seues dades desactualitzades i que quan 
se'ls envia informació no els arriba. Finalment, diu que l'actualització es fa anualment, 
durant el primer trimestre de l'any, i que el fet que moltes associacions no ho facen, ha 
suposat una dificultat afegida a la creació dels districtes, que ja s'estan posant en marxa. 
 
Aurora Rodil comenta que s'ha detectat que alguna de les associacions que són membres 
del Consell no estan actualitzades, i demana que d'ací al pròxim Consell s'actualitzen. D'altra 
banda explica, en relació als districtes, que les entitats tenen un representant en cada Junta 
de Districte i que moltes d'elles, al no estar actualitzades no van poder participar. 
  
Gabriela Grau diu que per a les Juntes de Districte la selecció s'havia d'haver fet abans, 
sobretot, amb les que fa anys que no tenen activitat, i creu que, així i tot, han pogut votar. 
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Aurora Rodil explica que, a les associacions que els faltava posar-se al dia, se’ls va avisar des 
de Participació Ciutadana perquè ho feren, i que les que ja no té activitat no han participat 
en cap votació dels districtes. 
 
Pedro Martínez, representant de l'Associació del Toscar i Carrers Adjacents, pregunta si el 
llistat d'associacions és públic. 
 
José Antonio Galiano, cap de servei de Participació Ciutadana, contesta que sí i que s'està 
posant tota la informació al dia, perquè els altres departaments puguen utilitzar eixes dades 
que estan publicats en la pàgina web, elche.es/distritos; a més, comenta que ací es veu 
actualitzada la informació del districte al qual pertany l'associació, el telèfon de contacte, i 
el correu electrònic per on els arribarà tota la informació, i també l'últim any en què es van 
actualitzar; diu que d'eixa forma es pot evitar que s'envien convocatòries, o informació a 
correus que ja no s'utilitzen. 
 
Continua explicant que per a triar els representants vocals de les Juntes de Districte, s'ha 
convocat a totes les entitats que estaven en la base de dades, i que el que faran per a no 
arribar a la situació de tindre entitats sense activitat des de fa anys, és iniciar un 
procediment de baixa com diu el Reglament, per la qual cosa a les entitats que no 
actualitzen les dades, es procedirà a donar-les de baixa, i quedaran només aquelles que 
estiguen actualitzades, perquè d'esta manera se sàpia qui són els interlocutors.  
 
Pedro Martínez diu que Aurora Rodil ha comentat que hi ha de temps fins al pròxim Consell 
perquè les associacions s'actualitzen, i pregunta si podran anar a la Regidoria de Majors si 
tenen algun dubte, perquè els informen. 
 
Aurora Rodil contesta que sempre que ho necessiten poden fer-ho, i que fins al pròxim 
Consell hi ha temps. 
 
Assumpció Boix, representant del Grup Municipal de Compromís, agraïx el treball que s'està 
fent per a posar al dia totes les entitats, encara que opina que tot eixe treball realitzat no 
ha tingut cap conseqüència, ja que d'entre totes les associacions del districte es tria una 
sola persona per a representar-les a totes, i que tindrà molt difícil el fet de reunir-se amb 
totes. Pregunta com és la duració d'eixe càrrec, que si és per a un any o per a una legislatura. 
 
D'altra banda, considera que esta nova constitució de districtes no afavorix la participació, 
i sol·licita que, si hi ha alguna revisió, es tinga això en compte. Opina que, amb els districtes, 
hi haurà menys participació de la que hi havia en les Juntes Veïnals, a més que el fet de 
limitar el vot als partits i sindicats en el Consell, també és una falta de participació. 
 
José Antonio Galiano informa de com s'ha fet el llistat d'associacions, diu que es va convocar 
a totes les que tenen la seua adreça en el districte corresponent, i van votar per a triar qui 
les representarà en esta legislatura; diu que no hi haurà una altra votació fins dins de quatre 
anys, que és el que diu el Reglament de Districtes, i que la Junta Municipal de Districtes es 
dissoldrà quan es trie una nova corporació. 
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Explica que totes les entitats pertanyents a cadascun dels districtes, han sigut convocades 
a les Juntes Generals de Districte i tindran torn de paraula, però no podran votar, perquè 
així està en el Reglament. 
 
Gabriela Grau opina que amb la persona que ha sigut triada, es poden consensuar les 
aportacions de tots els veïns. 
 
Assistent al Consell diu que ha llegit en la premsa que els districtes funcionaran amb un 
pressupost propi, que arribarà als dos milions d'euros. Pregunta si serà així. 
 
José Antonio Galiano contesta que, segons el Reglament, la idea és anar incrementant el 
pressupost a la gestió de districtes, que en l'exercici pressupostari 2024 són 700.000 € entre 
tots, (14 districtes, 15 Juntes Municipals de Districtes), i que allí es decidirà en què es gasten 
eixos diners, a més caldrà dir dins de quina partida pressupostària. 
 
Esther Guiralt, representant del Club Social de Pensionistes i Jubilats de Torrellano, diu que 
ells tenen representació en la Junta de Districte, de dos alcaldes pedanis, un de Torrellano 
Baix i un altre de Torrellano Alt i pregunta si en altres districtes amb més pedanies tindran 
més representants d'alcaldes pedanis. 
 
José Antonio Galiano contesta que així serà, que el primer pas ha sigut triar el representant 
de les associacions, després els partits polítics van designar vocals, i ara estan en el procés 
de constitució de la Junta, i el que diu el Reglament que es farà després, és la consulta 
popular per a designar les persones que es postulen com a candidates a pedanis; 
posteriorment s'incorporaran a cadascuna de les Juntes. 
 
Domingo Moreno, representant de l'Associació Cultural de Carrús, explica que ells tenen un 
despatx i un ordinador en un centre social, però que no els arriben els correus. 
 
José Antonio Galiano contesta que si tant el despatx com l'ordinador són cedits caldria 
veure les condicions en les quals l'Ajuntament ha fet eixa cessió, ja que hi ha problemes de 
seguretat i això competix al departament que porta Xarxes, opina que hi ha més maneres 
de comunicar-se, com la xarxa wifi, o un mòbil amb internet. 
 
Aurora Rodil diu que sembla un problema tècnic, i preguntarà al departament 
corresponent. 
 
Gabriela Grau s'oferix per a fer d'intermediària de totes les associacions que necessiten 
ajuda o requerisquen informació. 
Aurora Rodil dona les gràcies als tècnics de Participació Ciutadana per la seua assistència i 
passa a presentar les tècniques de Biblioteques Municipals, Laura Samper (tècnica mitjana), 
Teresa Rodríguez (tècnica mitjana), i Elena Rodríguez (auxiliar de biblioteques). 
 
En primer lloc, Teresa Rodríguez explica que, a les Biblioteques Municipals, a banda dels 
serveis habituals com el préstec de llibres o àudios, tenen un altre tipus d'activitats culturals 
que poden ser molt interessants, i volen donar-los als majors l'opció de participar-hi, 
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informar-los de tots els recursos dels quals disposen i també conéixer quins són els 
interessos que ells poden tindre. 
 
Laura Samper diu que les biblioteques són un servei municipal al qual tots poden accedir i 
al qual es té dret d'ús, i comenta que han preparat unes enquestes, en dos formats, en 
paper i digital, i que això els facilitarà preparar una carta de serveis o experiències que a les 
persones majors els puga interessar i els motive a participar.  
 
Teresa Sansano, representant de l'Associació de Veïns de Sant Antoni, demana que el 
bibliobús tinga almenys una parada en el barri i, d'altra banda, diu que, si és possible que 
els organitzen una xicoteta biblioteca, ja que tenen una donació d'uns 200 llibres, però que 
no tenen espai, ni qui els classifique. D'altra banda, comenta que el districte al qual 
pertanyen també inclou el barri de Palmerars, i que té una població jove en general que no 
disposa de llocs apropiats per a estudiar. Sol·liciten que en el centre social que s'està 
construint en el barri, s'òbriga una biblioteca i una sala d'estudis, i que també es tinga en 
compte, material adaptat per a persones majors. 
 
Gabriela Grau opina que és molt bona idea que en el nou centre s'instal·le una biblioteca, i 
diu que ella té llibres molt antics, d'una familiar que va ser mestra a principis del segle XX, 
que els va oferir per a donar-los a la biblioteca de Sant Josep i li van dir que no arreplegaven 
llibres.  
 
Laura Samper contesta que pot ser que fora un mal entés, perquè donacions sí que es 
reben; diu que una de les seccions més importants que tenen les biblioteques és la memòria 
històrica local, això vol dir que la Biblioteca Municipal és la responsable de guardar tot allò 
que els arriba a través de les donacions, encara que hi ha uns requisits, perquè tenen un 
espai limitat. Explica que, enciclopèdies, diccionaris i llibres de text, queden exclosos, ja que 
les biblioteques municipals són de temàtica genèrica. 
Respecte a les parades del bibliobús, comenta que cada any s'examinen les estadístiques 
d'usuaris en cada parada, i que depén dels recursos que tinguen, afigen alguna. 
Quant a les sales d'estudi, comenta que no són de la competència de biblioteques, que les 
porta la Regidoria de Joventut. 
Finalment, afirma que els agradaria que hi haguera una biblioteca en cada barri, però que 
hui dia no és possible, diu que el primer pas és sol·licitar-la, i s'estudia quina demanda 
tenen; comenta que, en pedanies, moltes parades del bibliobús, amb el temps s'han 
convertit en biblioteques estables. 
 
Asunción Martínez, representant de l'Associació Veïnal Carrús Est, comenta que el barri 
Plaça de Barcelona tenia una biblioteca de la qual van gaudir durant molt de temps els veïns 
i el col·legi del barri, però que la van tancar fa anys. 
Pregunta si seria possible que la tornaren a obrir, encara que no tinguera sala d'estudis; diu 
que el director del col·legi va ajudar amb les reclamacions perquè la tornaren a obrir, però 
que ningú els ha contestat mai. Opina que el barri té molta població major, a més ha acollit 
persones emigrants i creu que és molt important que la cultura arribe a tots. 
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Laura Samper explica que en aquell moment Serveis Socials va tindre la necessitat d'ocupar 
eixe espai i li ho van cedir, però que actualment hi ha una parada del bibliobús en el col·legi, 
i una altra en la plaça 1r de Maig.  
Asunción Martínez diu que en la seua opinió és una barbaritat que en un barri tan gran com 
el de Plaça de Barcelona i amb tanta falta de mitjans i cultura, li llevaren eixa biblioteca. 
 
Aurora Rodil contesta que li sembla una bona iniciativa i que amb els districtes es podria 
demanar. 
 
La representant de SUPO Sènior pregunta si tenen llibres en Braille.  
Laura Samper contesta que sí que tenen una xicoteta col·lecció, ja que a vegades han 
col·laborat amb l'ONCE i els han facilitat alguns dels seus duplicats. Comenta que una de les 
actualitzacions dels tipus de material del qual disposen, és una plataforma en la qual com 
a única condició per al seu ús és tindre el carnet de la biblioteca, s’hi pot accedir des de 
qualsevol dispositiu mòbil, tauleta o ordinador i faciliten uns formats amb què es pot 
adaptar la grandària de la lletra. A més, té una secció d'audiollibre, que podria ser una altra 
opció. 
 
La representant de SUPO comenta que seria interessant que es fera més divulgació d'eixos 
recursos perquè els arribara a més gent. 
 
Finalment, Teresa Rodríguez diu que estan en procés d'adaptar els recursos dels quals 
disposen perquè siguen més inclusius i donar-los a conéixer a diferents col·lectius, a més, 
indica que els facen arribar les seues necessitats a través de les enquestes o visitant les 
biblioteques. 

5. Informació municipal 
 
Aurora Rodil dona les gràcies a les tècniques de Biblioteques per la seua assistència i passa 
informar sobre les activitats realitzades des de la Regidoria. 
 

o En primer lloc, comenta que actuarà en el centre social Candalix “Bailongo” 
l'Associació Coral i Cultural d'Elx, amb motiu de la celebració del Dia de la Dona. 

o Anuncia que es realitzarà el Concurs de Fogassetes Sènior en el centre de 
congressos, amb l'objectiu de conservar esta tradició de Pasqua i en el qual poden 
participar tots els majors de 60 anys que ho desitgen.  

o S'està organitzant, en col·laboració amb el CEU, al qual agraïx la seua participació, 
una Jornada de Salut en plaça de Baix, el dia 12 d'abril, i convida tot el món a 
participar-hi. 

o Sobre les activitats que es realitzaran a la Casa del Major s'està elaborant el 
quadrant i s’estan rebent peticions.  

o El programa de Setmana Santa el poden arreplegar en la Regidoria totes les 
persones que estiguen interessades. 

o Està programada la representació d'una obra de teatre, La vida no tiene prisa, els 
dies 23 i 24 d'abril en el Gran Teatre, amb entrada gratuïta fins a completar 
aforament. 
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o Quant als tallers de majors, van començar el 12 de febrer i es van oferir 461 places, 
que enguany s'han adjudicat per sorteig; els tallers més demandats han sigut els de 
taitxí i ball, en els quals ha quedat més gent en llista d'espera.  

o S'estudiarà la quantitat i el tipus de tallers que s'oferiran l'any vinent, segons els 
gustos que s'han manifestat enguany en les sol·licituds, i es tractarà d'ocupar les 
places que queden lliures al més prompte possible. 

o Es té previst programar nous viatges, dels quals s'espera que siguen del grat de tots. 
 
María Peña, representant de l'Associació de Veïns Barri Obrer d'Altabix, pregunta si es 
tindrà en compte la llista que ja hi ha dels viatges a València.  
  
Aurora Rodil contesta que es respectarà eixa llista. 
 

6. Precs i preguntes. 
 
María Peña pregunta si les persones que tenen menys de 60 anys poden accedir als tallers 
de majors. 
 
Aurora Rodil contesta que no, que el sorteig es va fer amb els que es van inscriure i que 
estos eren tots de 60 anys o més; que si coneix algú que no complisca eixe requisit, que ho 
diga per a poder identificar-lo, però que la Regidoria no té coneixement d'eixe fet. 
 
Carlos García explica que en el formulari d'inscripció tots han hagut de posar la data de 
naixement, i que amb un full de càlcul i una formula es calcula l'edat, opina que és possible 
que s'haja “colat” algun número, però que no els consta que hi haja ningú menor de 60 
anys. 
 
María Peña pregunta que ara on cal presentar el que se sol·licita per a l'associació i per al 
barri, i si es pot fer en l'OMAC. 
 
Aurora Rodil contesta que amb els districtes s'han d'acostar a qualsevol representant de les 
Juntes de Districte que li corresponga i exposar-li les necessitats del barri, perquè les 
puguen solucionar, i també pot fer-ho en l'OMAC, però que les Juntes de Districte són un 
canal més directe. 
 
Loli Gómez, representant de l'Associació Lloma Sant Pere, pregunta que quan arribaran els 
autobusos a Torrellano baix 
 
Aurora Rodil li diu que s'informarà i li contestarà al més prompte possible, ja que este tema 
depén dels plecs de licitació i contractació dels serveis. 
 
Teresa Sansano esmenta que des de la seua associació van sol·licitar un autobús nocturn 
perquè les persones majors quan ixen el cap de setmana a determinats actes puguen tornar 
amb autobús, ja que ara l'últim és a les 22.30 h. Explica que prompte hi haurà processons 
que acaben tard, com també el cinema i el teatre, i el fet que hagen d'agafar el cotxe limita 
que la gent gran isca a la nit. Sol·licita que les línies finalitzen més tard els caps de setmana 
i que arriben a diversos barris allunyats del centre. 
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Carlos García contesta que es va rebre la instància de l'associació en la qual a més de 
modificacions per al reglament, sol·licitaven algunes millores per al municipi, i va fer un 
desglossament que va traslladar a les regidories competents, en concret el bus de la marxa 
es va traslladar a la Regidoria de Mobilitat. 
 
Aurora Rodil diu que esta problemàtica la tenen els majors i també els joves, però que ja hi 
ha un bus de la marxa que es pot usar per tots, i és una sol·licitud que tindran en compte. 
 
Teresa Sansano comenta que a eixe autobús li falta freqüència i que no arriba a determinats 
llocs del municipi. 
 
Guadalupe Arana volia recordar una reivindicació que fan fa anys perquè es pose en marxa, 
al cinema i en el teatre, el so adaptat a les persones que no senten bé, comenta que hi ha 
moltes persones que tenen minvada la seua capacitat auditiva, i opina que és una llàstima 
que no puguen gaudir d'estos espectacles. 
 
Aurora Rodil li diu que veurà a quina Regidoria correspon i se sol·licitarà. 
 
La representant del CEA comenta els requisits per a ser usuaris del centre. En primer lloc, 
han de ser majors de 60 anys. La treballadora social fa reunions grupals en les quals explica 
tots els serveis que oferixen i els usuaris entreguen una fotocòpia del seu DNI amb la qual 
s'acaren les dades, diu que, per tant, no és possible que cap persona menor de 60 anys 
accedisca als serveis. 
 
 Sense més assumptes a tractar-hi es dona per finalitzada la sessió a les 13.10 hores  


